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PROTOKOŁ Nr XLIV/2018  

sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka odbytej w dniu  7 marca  2018 r. 

 

Stan Radnych Rady Miasta             -   21. 

Liczba Radnych obecnych na sesji  -  20. 

Nieobecny radny p. Władysław Krzyżanowski  

 

W obradach sesji Rady Miasta udział wzięli: 

Listy obecności w załączeniu do Protokołu. 

 

Obrady rozpoczęto   13
00

 ,  zakończono  o godzinie  15
30

. 

 

Punkt 1 

 Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy dokonał otwarcia XLIV sesji 

Rady Miasta, zwołanej w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym wypowiadając formułę „Otwieram XLIV sesję Rady Miasta Ostrów Mazowiecka”. 

Następnie przywitał serdecznie zaproszonych gości oraz wszystkich przybyłych na obrady. 

 

W obradach udział wzięli: 

1. p. Jerzy Bauer    - Burmistrz Miasta, 

2. p. Zbigniew Chrupek   - Zastępca Burmistrza Miasta,  

3. p. Anna Wilczyńska   - Skarbnik Miasta, 

4. p. Adam Radomski  - architekt, urbanista   

5. p. Dorota Ambroziak    - Dyrektor  Wydz. OS 

6. p. Halina Bardyszewska  - Dyrektor Wydz. RB  

7. p. Rafał Zęgota  - Dyrektor Wydz. OP 

8. p. Daniel Choinka   - Dyrektor Wydz. RG 

9. p. Wanda Wiśniewska  - Kierownik USC  

10. p. Marek Kuziak   - Kierownik Biura Bezpieczeństwa  

11. p. Zdzisław Sienicki    - p.o. Komendanta Straży Miejskiej   

12. p. Anna Kacpura      - Inspektor w Wydz. OP   

13. p. Paweł Mieczkowski   - Prezes   Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 

14. p. Ryszard Mierzejewski    - mieszkaniec miasta  

15. p. Zdzisław Wojtaś    - mieszkaniec miasta   

16. p. Krzysztof Kośnik   - mieszkaniec  miasta  

17. Mieszkańcy miasta,        

18. Przedstawiciele mediów lokalnych.  

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  stwierdził, że 

na stan 21 Radnych, na sesji obecnych jest  20 radnych, w związku z powyższym podjęte 

uchwały będą prawomocne. 



 

Punkt 2  

Informacja o  porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy  poinformował o tym, że w dniu 

28 lutego 2018 r. Burmistrz Miasta wystąpił z wnioskiem  o zwołanie sesji w trybie 

postanowień art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym. Do porządku obrad 

przedstawionego przez Burmistrza Miasta Przewodniczący wprowadził dodatkowe punkty:  

3.  Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miasta.  

4.  Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Miasta Ostrów Mazowiecka na 2018 r.  

9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Porządek obrad 44 sesji Rady Miasta. Państwo Radni otrzymali wraz   

z zaproszeniem i materiałami na sesję. 

Następnie poinformował o tym, że w dniu 2 marca  br. otrzymał pismo Burmistrza 

Miasta  zawierające wniosek o usunięcie naruszenia prawa poprzez  usunięcie z porządku 

obrad punktów, których nie przewidywał wniosek  Burmistrza Miasta /pismo w załączeniu do 

protokołu/.  

Rada Miasta  może wprowadzić zmiany do  porządku obrad bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Rady. Do zmiany porządku obrad sesji zwołanej w trybie art. 20 

ust. 3  wymagana jest zgodna wnioskodawcy.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy wniósł 

o zdjęcie z Porządku obrad  punktów: 

3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miasta.  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Miasta Ostrów Mazowiecka na 2018 r.  

9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy przyczyną zgłoszenia wniosku o wycofanie 

tych punktów z Porządku obrad jest to, że Burmistrz nie zgodził się na wprowadzenie tych  

punktów.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy przypomniał, że otrzymał w tej 

sprawie wniosek Burmistrza Miasta o usuniecie naruszenia prawa.  

Radna p. Anna Krajewska zapytała w czym jest problem, aby te punkty znalazły się  

w Porządku obrad. Uznał, że jeżeli radni mają pytania do Burmistrza Miasta to dobrze by 

było na nie odpowiedzieć, zwłaszcza w sytuacji, że Rada Miasta się zebrała na sesji, która nie 

zapowiada się na długą.  Uznała, że  również  zasadne jest umieszczenie w Porządku obrad 



punktu  zmieniającego plan pracy Rady. Radna zapytała Burmistrza czego się boi w pytaniach 

radnych skoro nie chce , aby znalazły się  ww. punkty w Porządku obrad. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer stwierdził, że w tej sprawie nie chodzi o to, aby się 

czegoś bać. Przypomniał, że w jego imieniu  ustalenia dot. dzisiejszej sesji  dokonał Zastępca 

Burmistrza Miasta.  Ustalony  został  Porządek obrad i wniosek z takim Porządkiem obrad 

został skierowany do Przewodniczącego Rady Miasta. Procedura zwołania sesji na wniosek 

Burmistrza Miasta jest ściśle określona w ustawie. Przewodniczący Rady Miasta nie ma 

kompetencji do zmiany wnioskowanego Porządku  obrad w związku z w tym zaistniała 

konieczność poinformowania o tym Przewodniczącego Rady Miasta i było to powodem 

wystosowania wniosku o usunięcie naruszenia prawa. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer 

stwierdził, że nie widzi problemu  w tym, aby Rada Miasta  o ile widzi  potrzebę wprowadziła 

do Porządku obrad  np. zapytania  i interpelacje. Przypomniał, że intencją było odbycie 

krótkiej sesji a zadawanie pytań może się odbyć na sesji, która jest planowana za 2 tygodnie.  

Radna p. Anna Krajewska wniosła o wprowadzenie, po ich wcześniejszym zdjęciu,  

do Porządku obrad następujących punktów:  

3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miasta.  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Miasta Ostrów Mazowiecka na 2018 r.  

9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyraził zgodę na zmianę Porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy poddał pod głosowanie  wniosek 

o zdjęcie z porządku obrad punktów 3,4, 8 i 9:   

3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miasta.  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Miasta Ostrów Mazowiecka na 2018 r.  

9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym 

11 głosami ”za’ przy 0 głosach „przeciw” i 6 głosach „wstrzymujących się” 

zdjęła z Porządku obrad  punkty 3,4, 8 i 9: 

3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miasta. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Miasta Ostrów Mazowiecka na 2018 r. 

9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

 



Następnie Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy poddał pod 

głosowanie  wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktów 3,4, 8 i 9:   

3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miasta.  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Miasta Ostrów Mazowiecka na 2018 r.  

9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym 

14 głosami ”za’ przy 3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

wprowadziła do  Porządku obrad  punkty 3,4, 8 i 9: 

3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miasta. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Miasta Ostrów Mazowiecka na 2018 r. 

9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

 

   

Innych wniosków lub uwagi do Porządku obrad nie było.  

 

Porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miasta.  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Planu inwestycyjnego dla 

Miasta Ostrołęki i subregionu ostrołęckiego w zakresie zadań przewidzianych do 

realizacji na terenie Miasta Ostrów Mazowiecka.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Ostrowi Mazowieckiej Sp. z o.o. na lata 2018-2020”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miasta 

Ostrów Mazowiecka na 2018 r.  

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Zakończenie obrad. 

 

 



Punkt 3  

 Przyjęcie Protokołu  z 43 sesji Rady Miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy poinformował o tym, że Protokół  

z obrad 43 sesji Rady Miasta był wyłożony do wglądu i do dnia poprzedzającego dzisiejszą 

sesję nikt nie zgłosił uwag do jego treści, w związku z tym stwierdził, że Protokół został przez 

Radę Miasta  przyjęty .  

 

Punkt 4 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna p. Anna Krajewska zapytała czy p. K. Kośnik otrzymał dokumenty, o które 

występował podczas wczorajszej Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego. Dodała, że  Skarbnik Miasta obiecała dostarczyć te dokumenty p. K. 

Kośnikowi.  

Radna p. Anna Krajewska wniosła o dostarczanie radnym dokumentów na sesję 

pocztą  elektroniczną.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer stwierdził, że jeśli będzie taka decyzja to będą 

materiały dostarczane w formie elektronicznej. Dodał, że materiały mogą być również 

przesyłane elektronicznie na indywidualny wniosek radych.  

Radny p. Stanisław Dylewski uznał, że materiały powinny być dostarczone w formie 

papierowej lub elektronicznej zależnie od woli poszczególnych radnych.  

Radna p. Anna Krajewska wniosła o przedstawienie, do wiadomości mieszkańców,  

wykazu imiennego radnych, którzy chcą nadal otrzymywać materiały w formie papierowej,  

a którzy w formie elektronicznej. 

Radna p. Alina Rytelewska  zapytała  na czyj wniosek  usuwane jest drzewo na ul. 

Lipowej, przy garażach. Radna podkreśliła, że jest to najpiękniejsza ulica w mieście. Radna 

wyraziła zdziwienie, że wycina się drzewo, na które czekano ponad 60 lat.   

Radny p. Stanisław Dylewski zwrócił uwagę na zanieczyszczenie przyrządów do 

ćwiczeń, które znajdują się przy ul. Widnichowskiej.  Mieszkańcy zwracają uwagę na to, że 

okoliczne drzewa nie zostały właściwie podcięte i ptaki, które na nich siadają zanieczyszczają 

przyrządy do ćwiczeń i otoczenie.  Radny  wystąpił o  podjęcie działań w celu rozwiązania 

problemu.  

Radny p. Jacek Wilczyński  zapytał co się stało z  Orkiestra Dętą przy OSP 

prowadzona przez p. S. Gąglewskiego.  Radny dodał, że z posiadanych przez niego informacji 

wynika, że Dyrektor MDK wystosowała pismo do kapelmistrza o zwrot instrumentów do 

MDK. Radny przypomniał, że kiedyś miasto kupowało instrumenty czy stroje dla Orkiestry, 

przekazywało je do MDK, który następnie przekazywał do OSP.  Radny podkreślił, że  dzieci, 

aby się nauczyć grać muszą codziennie ćwiczyć. Większość  instrumentów dzieci mają  

w domu, gdzie ćwiczą, w OSP próby odbywają się kilka razy w tygodniu. Radny zapytał  

z jakiej przyczyny postanowiono zlikwidować Orkiestrę. Podkreślił, że Orkiestra służyła 

miastu i reprezentowała miasto. Radny zwrócił się, aby na następną sesję przedstawić 

odpowiedź w tej sprawie. 



Radny p. Stanisław Dylewski w imieniu mieszkańców podniósł kwestię stanu dróg  

w mieście. Mieszkańcy niszczą sobie samochody jeżdżąc po miejskich rogach. Radny 

wskazał na niewłaściwy sposób naprawy ubytków. Takie remonty nie spełniają oczekiwań 

mieszkańców. Radny uznał, że środki miejskie przeznaczane na takie remonty zostają 

zmarnowane. Należy dokonywać gruntownych remontów. Radny uznał, że są to ważniejsze 

dla mieszkańców sprawy od tych, którymi Burmistrz się zajął.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska przypomniała pytania 

zadane na posiedzeniu Komisji. Radna zapytała o to na jakim  etapie są prace związane  

z budową  nowej szkoły. Przypomniała, że ostatnio ustalono, że będą robione odwierty 

geologiczne, w związku z tym zapytała czy jest już ogłoszony przetarg czy zapytanie 

ofertowe na te prace a jeśli nie to kiedy to nastąpi.   

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska przypomniała  

o tym, że półtora roku temu  w Ratuszu odbyło się spotkanie z mieszkańcami ul.  Partyzantów 

w sprawie budowy zatoki parkingowej na ul. Partyzantów. Dodała, że co kilka miesięcy jest 

ustalana data budowy tej zatoki ale do dnia dzisiejszego nie jest nic zrobione w tej sprawie.  

Radna dodała, że kilkakrotnie występowała z pismem o ponowne zorganizowanie spotkania 

w sprawie jednak nie otrzymała odpowiedzi na nie.  

W dalszej  kolejności  Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska 

przypomniała, że wiele razy podnosiła sprawę  braku porządku przy ul. 3 Maja głownie na 

skwerku, przy  działalności gastronomicznej,  naprzeciwko Starostwa. Radna przypomniała, 

że wnosiła o systematyczne kontrole tego rejonu, co najmniej raz w miesiącu Straż Miejska 

powinna dokonać kontroli tego rejonu. Zapytała czy takie kontrole są prowadzone. Dodała, że 

ok. miesiąc temu na tym skwerku leżało ok. 20 małych butelek po alkoholu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Małgorzata Bartkiewicz w imieniu mieszkańców 

zapytała czy w tym roku przyjmowane są wnioski na dofinansowanie wymiany  pieców, 

jakimi środkami na ten cel dysponuje miasto i ile osób będzie mogło skorzystać  

z dofinansowania.  Radna   uznała za absurdalną informację o tym, że Orkiestra Dęta przy 

OSP miałaby być zlikwidowana.   

 

 

Punkt 5  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Planu inwestycyjnego 

dla Miasta Ostrołęki i subregionu ostrołęckiego w zakresie zadań przewidzianych do 

realizacji na terenie Miasta Ostrów Mazowiecka.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej 

oraz Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk przedstawił opinię Komisji. Komisja  

w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących 

się”  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w przedstawionym kształcie. 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu   

5 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się”   zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przedstawionym kształcie.  

 



Radny p. Stanisław Dylewski wyraził żal, że miasto nie może, w ramach ww. 

programu, skorzystać ze środków na  termomodernizację budynku np. na ul. Chopina i 

MOSiR przy ul. Warchalskiego. Radny uznał, ze to są bardzo ważne sprawy,  dodał że inne 

miasta korzystają ze środków na termomodernizację.  

Innych głosów w dyskusji nie było.  

W związku  z powyższym  Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy 

poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Planu 

inwestycyjnego dla Miasta Ostrołęki i subregionu ostrołęckiego w zakresie zadań 

przewidzianych do realizacji na terenie Miasta Ostrów Mazowiecka 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

20 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosów „wstrzymujących  się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XLIV/ 325/2018  

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Planu inwestycyjnego dla Miasta Ostrołęki 

i subregionu ostrołęckiego w zakresie zadań przewidzianych do realizacji na terenie Miasta 

Ostrów Mazowiecka 
 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących  

w posiadaniu Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ostrowi Mazowieckiej Sp. z o.o. 

na lata 2018-2020”. 

 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odniósł się do wniosku Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony Środowiska dot. zmian finansowych 

w przedstawionym planie. Burmistrz Miasta podkreślił, że  przedstawiony  Radzie Miasta   

Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Ostrowi Mazowieckiej Sp. z o.o. na lata 2018-2020 przeszedł całą procedurę / Prezes 

opracował projekt, który został następnie przyjęty przez Radę Nadzorczą/  i Burmistrz nie 

może w nim dokonać korekt. Burmistrz Miasta zacytował art. 21  ustawy  o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków regulujący kwestie dot.  planu. 

Dokument jest proceduralnie przygotowany, merytorycznie zgodny z prawem, odpowiadający 

potrzebom ZGK i miastu.  Ewentualne uwagi  będzie można brać pod uwagę w dalszych 

pracach podczas ewentualnych, przyszłych zmian planu.  

 Radny p. Jerzy Pawluczuk uznał, że zapewne pod względem proceduralnym plan jest 

zgodny z prawem.  Stwierdził, że jeśli Rada Miasta nie zatwierdzi  przedstawionego planu to 

on wróci ponownie pod obrady Rady.  Następnie jako Przewodniczący Komisji uzasadnił 

wniosek. Zdaniem Komisji  przedstawiony plan nie zabezpiecza interesów miasta to jest  

mieszkańców. Podstawowym  interesem   miasta jest zapewnienie mieszkańcom czystej wody  

z miejskich ujęć wody. Radny przypomniał, że w ostatnim czasie bardzo szybko przemieściły 



się zanieczyszczenia z terenu byłej Nasycalni w kierunku miejskich ujęć wody. Radny 

stwierdził, że jeżeli zanieczyszczenia znajdują się bezpośrednio za ulicą Sikorskiego, to 

odległość do miejskich studni, jest bardzo znikoma to wg. radnego wprowadzenie działań- 

założeń  zabezpieczających czystość wody dopiero na lata 2019-2020 jest zbyt późne. Z planu 

wynika, że Prezes zakłada, że przez najbliższe 3 lata nie będzie zanieczyszczenia wody pitnej 

w miejskich ujęcia  wody.  Zapytał kto się podpisze pod takim zapewnieniem. Radny uznał, 

że nie czuje się bezpieczny w tym zakresie bo tempo przemieszczania się zanieczyszczeń jest 

duże.  Tempo przemieszczania się zanieczyszczeń ściśle wiąże się z czerpaniem wody przez 

mleczarnię. Czerpanie wody przez mleczarnię spowalnia tempo przemieszczania się 

zanieczyszczeń w kierunku studni.  Zdaniem  radnego, mając na uwadze kondycję mleczarni, 

nie można liczyć, że czerpanie wody przez mleczarnię będzie nadal na wysokim poziomie. 

Zdaniem radnego  p. J. Pawluczuka priorytetem jest  opracowanie jeszcze w tym roku 

dokumentacji dot. działań, które należy podjąć jeśli zanieczyszczenia  pojawią się  

w studniach miejskich. Obecnie jeśli zanieczyszczenia pojawiłyby się w studniach to 

należałoby je zamknąć. Zabezpieczenie wody z terenu gminy zapewni zapotrzebowanie tylko  

w jakimś procencie i na jakiś czas, woda będzie limitowana nawet przez rok. Obecnie miasto 

nie jest na taką sytuację przygotowane.  Wniosek Komisji polega na zmianie hierarchii 

ważności, kolejności  realizacji zadań ujętych w planie. Budowa nowych sieci 

kanalizacyjnych powinna być  przesunięcia na lata 2019-2020 a 600 tys. na procedurę  dot. 

znalezienia rozwiązania chroniącego miejskie ujęcia wody przed zanieczyszczeniem należy 

przesunąć na 2018 r.  Bilans środków w skali 3 lata zostaje bez zmian.  Radny zapowiedział, 

że będzie głosował przeciwko przedstawionemu planowi ponieważ nie zabezpiecza on 

interesu miasta i jego mieszkańców.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zapewnił, że sprawa była przedyskutowana. 

Zastosowanie  technologii oczyszczania wody,  w razie zanieczyszczenia,  nie jest sprawą 

roku. Piezometry są oddalone o 600 m od miejskich studni.  Na bieżąco prowadzone badania 

nie wykazują, nie potwierdzają, że na piezometrach pojawiają się fenole. Zaapelował  

o racjonalne zachowania. Burmistrz Miasta stwierdził, że zanieczyszczenie może nastąpić  ale 

nie można mówić, że dziś, jutro czy za kwartał bo fizyka tego nie potwierdza.  Podkreślił że 

należy o sprawie rozmawiać i te rozmowy są prowadzone, dodał że na sesji  również nie 

pierwszy raz o tym jest dyskusja.  Burmistrz Miasta przypomniał, że do  omawianej sprawy 

władze miasta podchodzą z powagą i rozdzielane są kwestie dot. Nasycalni i jej terenów oraz 

sprawy wody miejskiej.  Przypomniał, że ZGK Sp. z o.o. już na czerwiec 2017 r. miała 

przygotowaną dokumentację na rozbudowę stacji uzdatniania wody. Jest to przejaw 

bezpieczeństwa  miasta w tym zakresie. Zaprzestano jednak naboru wniosków na środki  

z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Z posiadanych 

informacji wynika, że pod koniec br. nabory zostaną wznowione.  Program  rozbudowy SUW, 

modernizacji oczyszczalni ścieków i  rozbudowy kanalizacji opiewa obecnie na ponad 40 mln 

zł., po przeliczeniu może osiągnąć nawet 50 mln zł.  Uznał, za przedwczesne  podejmowanie 

realizacji tych zadań z własnych środków. Zapowiedział, że jeśli Spółka pozyska środki to 

realizację zadań rozpocznie od SUW, włącznie z technologią oczyszczania wody.   

 Radny p. Jerzy Pawluczuk stwierdził, że wypowiedź Burmistrza Miasta jest całkowitej 

sprzeczności z informacji zaczerpniętymi od  dr. Irmińskiego podczas debaty w Liceum 

Ogólnokształcącym dot. tempa przemieszczania się zanieczyszczeń.  Dodał, że  również dane 

na ten temat przedstawił na posiedzeniu Komisji radny p. S. Dylewski posługując się 

wynikami raportu dr. Irminskiego. Radny stwierdził, że w piezometrach  znajdujących się na 

terenie Nasycalni i w kolejnych lokalizowanych w kierunku ujęć wody już dawno 

zanieczyszczenia się pokazały na głębokości 30 m. W międzyczasie przeszły  do drugiej 

warstwy wodonośnej na głębokość 70 m. Dodał, że w ostatnim czasie zanieczyszczenia 



bardzo szybko się przemieszczają.  Z ostatnich wyników badań przedstawianych przez dr. 

Irmińskiego wynika, że zanieczyszczenia doszły już do wysokości ogródków działkowych  

przy ul. Sikorskiego a więc blisko studni. Wynika z tego, że zanieczyszczenie  

w piezometrach już jest a nie ma go w studniach.  Radny uznał, że należy opracować 

dokumentację, która wskaże  jakie podjąć działania, aby miasto było przygotowane do działań 

i jak długo te działania będą trwały. Realizacja  poprzez np. przeniesienie studni w inny rejon 

miasta lub pogłębienie studni to odrębna kwestia to inwestycja.  Radny  wskazał na 

nieścisłość  zapisu o tym, że środki  własne wyniosą 4 mln a środki zewnętrzne 12 mln zł.   

z tym, że w podsumowaniu wskazuje, że podstawowym źródłem finansowania inwestycji  

w latach  2018 – 2020 będą środki własne. 

 Radna p. Alina Rytelwska poparła  przedmówcę i uznała, że należy dokonać 

przesunięć  w planie, aby wszyscy mieszkańcy czuli się bezpiecznie.  

 Radny p. Stanisław Dylewski podkreślił, że dla niego autorytetem jest dr. Irmiński, 

który pochodzi z Lubiejewa i jest mu bliska sprawa zanieczyszczeń wody. Następnie odczytał 

fragment z raportu sporządzonego przez dr. Irmińskiego „ .W ujęciu przemysłowym MSM#A  

w zakładzie mleczarskim utrzymuje się sytuacja zanieczyszczenia związkami z grupy 

BTEXWWA, rośnie jednak liczba nowych substancji  z grupy metylofenoli, które ujawnione  

zostały w badaniach z marca br.  W otworze Wodna 16 , w porównaniu do wyników z marca 

2017 r. wielkość  ładunku zanieczyszczeń organicznych,  suma WWA BTX fenoli krezoli zrosła 

o 40% wynosi  16,2 a dopuszczalna jest 4 na 1 litr wody. Oznacza to, że w rejonie ul. 

Torowej, ul. Wodnej i Pasażerskiej jakość wody  w drugim poziomie wodonośnym nadal się 

pogarsza. Długi okres opadów atmosferycznych w strefach zasilania spowodował wzrost 

poziomu wody o średnio pół metra. Zmniejszyło to  gradient hydrologiczny  a tym samym 

spowolniło przepływ wód, w tym także ograniczyło migrację zanieczyszczeń. Pozytywny 

skutek odnosi przemyślana strategia aktywności ujęcia komunalnego, szczególnie studni 

znajdujących się na pierwszej linii przy ul. Sikorskiego. Nadal należy unikać jednoczesnego 

eksploatowania dwóch sąsiadujących ze sobą otworów„  

Radny p.  Stanisław Dylewski  poinformował o tym, że jest w posiadaniu protokołu ze 

spotkania  z czasów gdy Prezesem ZGK Sp. z o.o. był p. Winiarski, w spotkaniu brał udział 

również Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer. Następnie zacytował fragment Protokołu dot. 

propozycji p. Irmińskiego: „Wzrastające stężenie związków organicznych w otworze Wodna 

16 wymaga obserwowania tempa migracji skażeń pomiędzy ul. Wodną, Pasażerską  

i Lubiejewska. W tym celu potrzebne są dwa nowe otwory badawcze  do głębokości ok. 70 m 

by  włączyć je do sieci monitoringu. Autor apeluje  niniejszym o uwzględnienie tej inwestycji 

w kosztach ZGK Sp. z o.o. na 2018 r. „ Radny stwierdził, że z informacji uzyskanej od  

Prezesa wynika, że nie zostało to uwzględnione bo ma inne rozwiązania w tej kwestii. Radny 

podkreślił, że  dr. Irmiński  twierdzi, że piezometry są potrzebne  a koszt 1 piezometru wynosi 

7 tys. zł.  Radny uznał, że władzom miasta jest szkoda 14 tys. zł  a Burmistrz Miasta wydaje 

miliony złotych na rzeczy niepotrzebne.  Radny zaapelował, aby Burmistrz  podczas 

spotkania podsumowującego 3 lata kadencji powiedział o tym, czego nie zrobił, a co zrobił co 

było niepotrzebne.   Radny p. S. Dylewski  zaapelował  o to, aby Burmistrz zajął się 

omawianą kwestią na poważnie. Przypomniał, że wnoszono do Burmistrza Miasta  

o zorganizowanie debaty na omawiany temat. Uznał,  że obecnie są ku temu  najlepsze 

warunki bo Ministrem Środowiska jest kolega Burmistrza Miasta.  Radny zaapelował  

o podjęcie działań. Uznał, że nikt nie jest przeciwnikiem Burmistrza Miasta w tej sprawie. 

Radny  uznał, że nie zgadza się z twierdzeniem Burmistrza Miasta, że „jest  bajka i nie ma 

problemu”.   Radny stwierdził, że jeśli zanieczyszczenie dojdzie do ujęć wodnych  to sprawa 

znajdzie koniec w Sądzie, gdzie za sytuację będzie odpowiadał Burmistrz Miasta.  



 Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Małgorzata Bartkiewicz  uznała, że w kolejnych 

latach samorząd powinien rozważyć przeniesienie ujęć wody na drugą stronę miasta.   

Radny p. Jacek Wilczyński przypomniał, że na debacie  w Liceum Ogólnokształcącym 

dr Irmiński mówił o tym, że zanieczyszczenia na głębokości 70 m dochodzą już do ogródków 

działkowych.  Radny uznał, że bezpieczeństwo mieszkańców jest najważniejsze.  

Zaproponował, aby przełożyć na następną sesję  omawianą uchwałę, aby Prezes mógł się 

pochylić na wnioskiem Komisji.  

Radny p. Krzysztof Laska  stwierdził, że jest wiele racji w wypowiedziach radnych ale 

rację powinny mieć osoby odpowiedzialne za  dostarczanie wody tj. Zarząd ZGK i służby 

sanitarne.  Uznał, że piezometry są stale kontrolowane.  Uznał, że przesuniecie   300 tys. zł. 

na wydatki na opracowanie nowych koncepcji dot. dostarczania wody nie są znaczące.  

Dodał, że  z informacji  uzyskanych na debacie w LO  wynika, że nie jest prawdą, że tereny 

Bieli będą odpowiednie na nowe ujęcia wody ponieważ mają tu zastosowanie  prawa fizyki  

i geologii. Wyraził nadzieję,  że ZGK monitoruje  sprawę i podejmuje rozwiązania bezpieczne 

dla miasta.   

Radna p. Anna Krajewska stwierdziła, że dobrymi chęciami piekło jest wybrukowane. 

Radna stwierdziła, że nie jest w stanie powiedzieć kto ma rację czy dr. Irmiński czy Burmistrz 

Miasta.  Zapytała na podstawie czego Burmistrz z dużym przekonaniem twierdzi, że miasto 

jest bezpieczne. Uznała, że jeśli są  badania w tej sprawie to należy przedstawić radnym.  

Radna  zapytała czy prowadzone są jakieś  działania  w kierunku wyeliminowania kamienia  

/ związki wapnia i magnezu/ z miejskiej wody.  

 Radny p. Stanisław Dylewski stwierdził, że powinno się słuchać tego, co mówią 

mądrzejsi ludzie. Dodał, że piezometr w rejonie sklepu Kaufland był, ale został zniszczony.  

Podkreślił, że  dr Irmiński wskazuje na potrzebę wykonania dwóch nowych piezometrów. 

Radny dodał, że piezometry niewiele kosztują.   Przypomniał, że  słyszał różne koncepcje  

dot.  zabezpieczenia miasta np. założenie  filtrów tak jak w mleczarni lub wykonania nowych 

ujęć wodny. Radny uznał, że chciałby, aby przedstawiono prawdziwą koncepcję  

zabezpieczenia  wody w mieście. Dodał, że z informacji uzyskanych od Wójta Gminy Ostrów 

Mazowiecka wynika, że  jeśli dojdzie do awarii ekologicznej to gmina  sprzeda miastu tylko 

1/3 zapotrzebowania miasta na wodę  w cenie 3 razy wyższej od obowiązującej.   Władze 

miasta powinny tym tematem, się zajmować. Radny przypomniał, że było na to 3 lata. Dodał, 

że Burmistrz Miasta zajmował się innymi drugorzędnymi kwestiami,  zdaniem Radnego  dla 

Burmistrza ważniejsze było wybudowanie Muzeum czy pomników. Radny podkreślił, że dla 

niego priorytetem jest zapewnienie mieszkańcom czystej wody pitnej. Radny p. S. Dylewski 

podkreślił, że należy się również pochylić nad sprawą smogu w mieście. Poinformował o tym, 

że w np. w Małkini zamontowano  czujniki stanu powietrza przy przedszkolach, szkołach  

i Urzędach  

i podobnie należy zrobić w mieście. Radny stwierdził, że w mieście  występuje duże 

zanieczyszczenie powietrza.  

 Radny p. Jerzy Pawluczuk przypomniał, że wnioskował o zorganizowanie spotkania, 

aby radnym przedstawić rzetelną informację na temat stanu wody w mieście. Dodał, że gdyby  

była rzetelna informacja w tej sprawie przedstawiona przez autorytet to dzisiejszej dyskusji 

by nie było.  Radny stwierdził, że jeśli Prezes ZGK Sp. z o.o. zagwarantuje publicznie, że 

przez 3 lata zanieczyszczenia nie dotrą do miejskich ujęć wody to nie ma sprawy, ale jeśli 

dotrą to odpowiednie służby będą dochodziły na jakiej podstawie Prezes złożył takie 

gwarancje.   



 Radna p. Beata Herman podkreśliła, że przedstawiony wieloletni plan ma charakter  

otwarty i można go korygować i uzupełniać  i wszystkie sugestie radnych mogą być 

uwzględnione w planach rocznych.   

 Prezes ZGK Sp. z o.o. p. Paweł Mieczkowski  podkreślił, że w zakresie dostarczenia 

wody mieszkańcom zadaniem priorytetowym Zakładu jest zapewnienie odpowiedniej jakości 

wody i dbałość o bezpieczeństwo mieszkańców w tej materii.  Zakład  od wielu lat prowadzi 

badania jakości wody. Badania te prowadzone są na podstawie piezometrów. Ostatnie badania  

wykonane  jesienią 2017 r. nie wykazały żadnego zanieczyszczenia wody na drugim poziomie 

wodonośnym na przedpolu komunalnych ujęć wody. Odnosząc się do pytań  radnego p. J. 

Pawluczuka dot. zadania planowanego  na 2019-2020   za kwotę 600 tys. zł. wyjaśnił, że   

w bieżącym roku jest przygotowane zapytanie ofertowe dot. przygotowania koncepcji, która 

wytyczy  drogę jaką Zakład powinien iść, aby zabezpieczyć ujęcia  komunalne wody.  

Koncepcja ma wskazać rozwiązania. Dodał, że w latach wcześniejszych prowadzone były 

prace nad tymi rozwiązaniami, prowadzone były rozmowy z firmami zajmującymi się 

zabezpieczaniem ujęć i uzdatnianiem wody. Były prowadzone rozmowy z Państwowym 

Instytutem Geologicznym, aby wyznaczył działania, które Zakład mógłby podjąć w celu 

zabezpieczenia ujęć wody. Wspólnie z władzami miasta były prowadzone również rozmowy 

z Ministerstwem Środowiska. Prezes pokreślił, że w tym roku planowane jest opracowanie 

koncepcji.  Zapytanie ofertowe będzie przygotowane w ten sposób, aby firma, która  będzie 

realizowała koncepcję miała odpowiednią wiedzę, doświadczenie  i specjalistów. W związku 

z tym działaniem zostały ujęte w planie kwoty  po 300 tys. zł. na lata 2019 i 2020.  Stwierdził, 

że dziś nie wiadomo czy będą to środki wystarczające bo nie wiadomo jakie rozwiązanie  

w zakresie zabezpieczenia ujęć wody okaże się optymalne. Prezes p. Paweł Mieczkowski  

poinformował o tym, że  Spółka jest przygotowana  do złożenia wniosku o dofinansowanie  

planowanego szerokiego zadania inwestycyjnego obejmującego budowę stacji uzdatniania 

wody, modernizacji oczyszczalni ścieków i rozbudowę sieci wodno-kanalizacyjnej. Nabór 

miał być w  czerwcu 2017 r.  ale został odwołany być może będzie w drugiej połowie br. 

Odnosząc się do  wypowiedzi radnego p. S. Dylewskiego stwierdził że  koszt 7 tys. zł. za 

piezometr  nie może dotyczyć  całego piezometru.  Wyjaśnił, że piezometr jest to studnia 

wiercona na  kilkadziesiąt metrów.  Dodał, że wywiercenie studni głębinowej na 1 m kosztuje 

ok. 2 tys. zł.  Prezes  uznał, że piezometry są potrzebne ale stwierdził, że jego zdaniem ZGK 

nie powinien się koncentrować na ciągłym badaniu ale celem powinno być rozwiązanie 

problemu i zabezpieczenie mieszkańców w odpowiedniej jakości wodę. Prezes przypomniał, 

że mimo sprawy  sądowej koszty wykonania piezometrów nie zostały Spółce zwrócone. 

Prezes p. P. Mieczkowski poinformował, że Spółka jest w stałym kontakcie z p. Irmińskim,  

w lutym została mu zlecona następna kampania badawcza. Były prowadzone konsultacje z p. 

Irmińskim na temat szybkości i możliwości wystąpienia tego zdarzenia. Dr Irmiński 

stwierdził, że jest zagrożenie jednak w najbliższym czasie nie powinno ono dotrzeć do ujęć. 

Podkreślił, że nikt nie wie  i nikt nie może stwierdzić jaki jest stan na głębokości 70 m. 

Zagrożenie jest traktowane przez Spółkę z powagą jest to zadanie priorytetowe dla Spółki. 

Sprawa przez kilkanaście lat nie została rozwiązana i zapewne w ciągu najbliższego miesiąca 

czy  roku również nie zostanie rozwiązana.  Spółka nakreśliła plan działania i nim stara się 

podążać.  

 Odnosząc się pytania radnej p. A. Krajewskiej w sprawie kamienia w wodzie Prezes  

p. P. Mieczkowski przypomniał, że planowana jest budowa nowej stacji uzdatniania wody 

wyposażonej w nowe złoża filtracyjne, w związku z tym  problem kamienia w wodzie 

powinien zostać rozwiązany. Dodał, że w związku z tym obecnie inwestowanie w nowe złoża 

filtracyjne byłoby niegospodarnością.             



 Radny p. Jerzy Pawluczuk stwierdził, że jeśli dobrze zrozumiał, że w bieżącym roku 

jest zaplanowane wykonanie koncepcji to ta informacja go uspokoiła. Zapytał w jakiej 

odległości od studni miejskich wykazano  już na drugiej warstwie wodonośnej istnienie 

związków fenolu.   Nawiązując do wyników badań realizowanych na zlecenie ZGK Sp. z o.o. 

zapytał kiedy zanieczyszczenia mogą dotrzeć do miejskich ujęć wody. 

 Prezes p. Paweł Mieczkowski poinformował o tym, że badania przeprowadzone 

wiosną 2017 r. wykazały śladowe ilości fenolu. Badania zostały powtórzone i badania 

przeprowadzone jesienią nie wykazały żądnej obecności fenolu w żadnym  z badanych 

piezometrów. Prezes  stwierdził, że nie ma pewności którego piezometru dotyczyła ta 

informacja czy nr 10 czy nr 12. Prędkość przepływu  zanieczyszczeń  w drugim poziomie 

wodonośnym mogłaby być określona na podstawie specjalistycznych, kosztownych badań  

/ dodatkowe odwierty i inne działania/.  Prezes poinformował o tym, że kontaktowano się  

z innymi zakładami, które mają problemy z możliwością skażenia  ujęć wody i z tych rozmów 

wynika, że średnia prędkość  przemieszczania się  zanieczyszczeń wynosi ok. pół kilometra 

na 3 lata.  Prędkość przemieszczania się zanieczyszczeń jest uwarunkowana od m.in.  składu 

gleby, warunków fizyko-chemicznych itd. Prezes  poddał pod rozwagę to czy należy  nadal 

angażować się w badania czy  w rozwiązanie problemu.  

 Radna p. Beata Herman zapytała czy  Wieloletni planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Ostrowi Mazowieckiej Sp. z o.o. na lata 2018-2020  jest potrzeby 

do starania się o środki zewnętrzne. 

 Prezes p. P. Mieczkowski  odpowiedział, że nie jest potrzebny  do starania się o środki 

zewnętrzne. Dokument ten jest potrzebny do zatwierdzenia taryf za wodę i ścieki. 

 Radny p. Jerzy Pawluczuk  stwierdził, że  z wypowiedzi  Prezesa wynika, że z badań, 

którymi dysponuje Spółka nie da się określić hipotetycznego terminu w jakim 

zanieczyszczania mogą  dotrzeć do miejskich ujęć wody.  

 Prezes p. Paweł Mieczkowski potwierdził, że na podstawie istniejących możliwości 

badawczych, którymi dysponuje Spółka  nie ma możliwości określenia czy i kiedy 

ewentualnie zagrożenie dotrze do miejskich ujęć. Dodał, że dr Irmiński powiedział, że na 

pewno to nie nastąpi szybko, żadnych pochopnych działań nie należy podejmować. 

 Radny p. Jerzy Pawluczuk  stwierdził, że wypowiedź Prezesa nie jest do końca zgodna  

z tym co jesienią na posiedzeniu Komisji przedstawiał radny p. S. Dylewski, na podstawie 

raportu dr. Irmińskiego.  Z raportu dr. Irmiśńkiego wynikało, że w piezometrze 

zlokalizowanym przy ogródkach działkowych przy ul. Sikorskiego fenol się pokazywał.  

 Radny p. Paweł Mieczkowski stwierdził, że może przedstawić Radzie Miasta badania 

wykonane jesienią 2017 r. W badaniach nie stwierdzono żądnej nawet śladowej ilości fenolu, 

kreozolu, BTX ani innych związków  w wykazanej  linii piezometrów. Dodał, że za miesiąc 

będą opracowane następne badania.    

 Radny p. Tadeusz Malec zapytał  czy rzeczywiście w przedstawionym planie jest ujęte 

300 tys. zł. na opracowanie koncepcji, o której mówił Prezes.  

 Prezes p. Paweł Mieczkowski wyjaśnił, że w planie nie ma ujętych środków na 

opracowanie  koncepcji, która Spółka ma zamiar wykonać w br. Koncepcja będzie 

finansowana z innych środków. Środki w wys. po 300 tys. zł. w latach 2019-2020 są 

przeznaczone na realizację rozwiązania, które wskaże koncepcja.  

 Radny p. Tadeusz Malec zapytał czy dr Irmińśki otrzymał w lutym br. zlecenie  od 

ZGK Sp. z o.o. i czego ono  dotyczyło. 



 Prezes p. Paweł Mieczkowski wyjaśnił, że co roku ZGK Sp. z o.o. prowadzi  

2 /wcześniej 3/ kampanie związane z badaniem wody w ujęciach komunalnych,  

w piezometrach i dodatkowych studniach na ul. Wodnej 16  i w mleczarni.  Na podstawie 

poboru prób z tych ujęć dr Irmiński przedstawia raport, którym  posługuje się radny p. S. 

Dylewski. Potwierdził, że dr Irmiński otrzymał  w lutym zlecenie na te badania. Badania te są 

od wielu lat   sukcesywnie  zlecane  dr Irmińskiemu.    

 Radny p. Tadeusz Malec zapytał czy w ostatnim jesiennym badaniu stwierdzono fenol 

w  wodzie. 

 Prezes p. Paweł Mieczkowski podkreślił, że w ostatnim jesiennym badaniu nie 

stwierdzono fenolu w wodzie.  

 Radny p. Krzysztof Laska zapytał czy ZGK Sp.z o.o. dysponuje badaniami czy innymi 

dokumentami z lat  poprzednich,  potwierdzającymi  planowanie budowy nowych ujęć wodny 

w Bieli. Dodał, że taką informację słyszał już wiele lat temu.  

 Prezes p. Paweł  Mieczkowski stwierdził, że takimi badaniami ZGK Sp. o.o. nie 

dysponuje. Pracownicy zgłaszali, że były  takie rozmowy ale nie ma  dokumentów ani badań 

to potwierdzających.  Dodał, że specjalistyczne biuro projektowe przedstawiło koncepcje dot. 

możliwości projektowania i realizacji nowych ujęć wody.  Budowa  nowych ujęć wody jest 

jednym  z alternatywnych rozwiązań ale nie wiadomo czy najlepszym. Planowana do 

wykonania w br. koncepcja wskaże optymalne rozwiązanie.  

 Radny p.  Stanisław Dylewski zacytował z raportu z 27 listopada 2017 r.: „Zatem 

opisany wzrost stopnia zanieczyszczenia wód  podziemnych w rejonie ul. Wodnej, 

Lubiejewskiej oraz  stan zanieczyszczenia w próbkach pobranych z piezometrów  w linii Beta 

B10,12,14,16  nie znajdują potwierdzenia w badaniach z marca 2017 r. każą postawić pytanie 

co się dzieje z hipotetyczną smugą skażeń organicznych przemieszczających się wodą. 

Odpowiedź na to pytanie nie jest łatwa. Głównym czynnikiem rezydującym na drodze migracji 

smugi skażeń  jest aktywność ujęcia z mleczarni.”   Radny stwierdził, że dopóki mleczarnia 

pracuje i filtruje wodę to zanieczyszczenia przemieszczają się wolno.  

 Radny p. Krzysztof Laska stwierdził, że dr. Irmiński mówił, że jest odwrotnie im 

większa ilość wody jest pozyskiwana tym  przemieszczanie zanieczyszczeń jest szybsze. 

 Radny p. Jacek Wilczyński zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji.  Uznał, 

że  należy zaufać Prezesowi.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej 

oraz Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk przypomniał wniosek Komisji. 

Komisja wniosła o zmniejszenie środków finansowych przewidzianych w 2018 r. na 

rozbudowę nowych sieci kanalizacji w kwocie 600 000 zł i przeniesienie  ich na realizację w 

roku bieżącym zadań z zakresu zabezpieczenia ujęć wodny surowej.  Komisja wnosi o 

przesuniecie zadań związanych z rozbudową sieci kanalizacyjnych  zdjętych z planu na 2018 

r. na lata następne.  Dodał, że biorąc pod uwagę wypowiedź Prezesa p. P. Mieczkowskiego 

ufa, że temat zostanie załatwiony.    

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu   

5 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się”   zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przedstawionym kształcie.  



W związku  z zakończeniem  dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław 

Równy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  w sprawie uchwalenia 

„Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Ostrowi Mazowieckiej Sp. z o.o. na lata 2018-2020”   

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

 19 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 1 głosie „wstrzymującym  się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XLIV/ 326/2018  

w sprawie  w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Ostrowi Mazowieckiej Sp. z o.o. na lata 2018-2020” 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  poinformował o tym, że   kolejny wniosek o ujęcie  

w uchwale budżetowej upoważnienia dla Burmistrza Miasta do dokonywania przesunięć 

wynika z realistycznej potrzeby.  Udzielenie tego upoważnienia umożliwi sprawną realizację 

zadań inwestycyjnych.  Odnosząc się do stwierdzeń radnych o tym, że burmistrz stracił 

zaufanie stwierdził, że jest to kwestia zmienna, można stracić zaufanie i je odbudować i tak na 

zmianę. Stwierdził, że w obliczu  odbytej dyskusji może powstać wrażenie, że burmistrz zbyt 

mało przykłada się do konkretnej sprawy bo gdyby było większe zaangażowanie to ona już 

mogłaby być już zrealizowana. Podkreślił, że w rzeczywistości sprawy okazują się więcej niż 

skomplikowane. Jako przykład wskazał na to, że przez 3 lata odbywają się rozmowy  

o różnych sprawach związanych z Nasycalnią. Sprawa ta ma 100 lat historii i władze 

poprzednich kadencji również się nią zajmowały. Zapytał czy jest w porządku, aby 

przypisywać  nowemu burmistrzowi to, aby załatwił sprawy, które przez dziesięciolecia nie 

mogły być załatwione.  Uznał, że nielogicznym jest na przykładzie tej sprawy budowanie  

zaufania albo braku zaufania do burmistrza.  Nierealistycznym jest oczekiwanie, że ktoś 

załatwi tę sprawę natychmiast. Przypomniał że wielokrotnie  w tym również na jednej  

z ostatnich sesji przekazywał Radzie Miasta  informację o działaniach podejmowanych  

w sprawie Nasycalni. Sprawa ta  jest omawiana na poziomie Ministrów, zapytał komu udało 

się wcześniej tak wysoko tę sprawę postawić.  Przypomniał, że  została załatwiona sprawa 

centrum handlowego na pl. Waryńskiego.   Odnosząc się do głosów, że burmistrz zajmuje  się 

daną sprawą a powinien zajmować się inną podkreślił, że Urząd Miasta zajmuje się  

różnorodną paletą spraw. Sprawy te są rozpatrywane równolegle i w odpowiednich terminach.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer przypomniał, że przez 3 lata  obecnej kadencji został 

podwojona ilość środków finansowych na drogi, w stosunku do poprzednich kadencji. 

Podwojone środki wiążą się z  podwojeniem  zadań ale nie z podwojeniem zatrudnienia w 

Ratuszu. Brak zaufania do Burmistrza nie może wynikać z tego powodu.  Dodał, że do 

budżetu miasta wprowadzono 35 mln. zł. środków zewnętrznych a jeszcze nie ruszyły 

programy rewitalizacyjne. Wskazał, że przed miastem jest możliwość pozyskania z tych 



programów kolejnych środków liczonych w milionach. Zaapelował do Rady Miasta  

o rozważenie możliwości udzielenia omawianego upoważnienia. Upoważnienie to ułatwi 

codzienną pracę i spowoduje, że przetargi będą tańsze.  Podkreślił, że nie można zawczasu, 

publicznie, na sesji zmieniać kształtu budżetu bo w kolejnych przetargach ceny pójdą w górę  

o 20%-30%.  Wynika to z praw rynku. Burmistrz Miasta stwierdził, że być może uda się 

przeczekać  niezwykły wzrost cen. Uznał, że władze miasta są w stanie elastycznie reagować 

na to co się dzieje na rynku. Burmistrz Miasta zaznaczył, ż 3 lata kadencji pokazały, że 

władze miasta realizują zadania co uzasadnia prośbę o udzielenie upoważnienia.  

Radny p. Jacek Wilczyński wyraził zdziwienie  dlaczego Burmistrzowi tak zależy na 

tym upoważnieniu.  Stwierdził, że przez 3 lata Burmistrz  Miasta miał zaufanie Rady.  

Zapytał czy z wypowiedzi Burmistrza Miasta wynika, że Nasycalnia  jest już  sprawą 

załatwioną.   Dodał, że sprawa   sprzedaży centrum handlowego  może być również  oceniana 

przez mieszkańców. Radny stwierdził, że Burmistrz stracił zaufanie Rady.  Radny stwierdził, 

że do tej  pory Burmistrz robił co chciał w budżecie, mimo tego, że na niektóre ulice były 

wykonane projekty to Burmistrz wprowadzał nowe zadania, wygodne dla jego radnych.  

Radny p. Jacek Wilczyński stwierdził, że nie ma  najmniejszego problemu, aby w razie 

potrzeby  dokonania przesunięć budżetowych została zwołana sesja w tym celu.  Radni się 

zobowiązali, że  taka sesja może się odbyć nawet w ciągu kilku bądź kilkunastu godzin. 

Radny zapytał dlaczego Burmistrz upiera się  przy swoim wniosku i czy  wprowadzając to już 

na kolejną sesję liczy „ na zmęczenie materiału”.  Radny uznał, że być może za kilka 

miesięcy  radni zmienią zdanie. 

Burmistrz Miasta dodał, że ul. Miszewskiego została zrealizowana.  

Radny p. Jacek Wilczyński stwierdził, że była możliwość tańszego o 100 tys. zł. 

wykonania ul. Miszewskiego jednak Burmistrz nie wystąpił do Rady z odpowiednim 

wnioskiem. Radny przypomniał, że ul. Miszewskiego została wprowadzona do budżetu przez 

radnych. Przypomniał, że Burmistrz na sesji powiedział, że  ulica Miszewskiego została 

wprowadzona do budżetu ale nie wiadomo czy zostanie zrealizowana.  

Radny p. Jerzy Pawluczuk  wyraził zaskoczenie tym, że  Burmistrz wprowadził 

omawiany punkt do Porządku obrad sesji. Stwierdził, że Burmistrz Miasta nie wykazał, że 

brak upoważnienia w jakikolwiek sposób komplikuje podejmowanie decyzji. Radny 

przypomniał, że zwykle po przetargu jest  miesięczny okres związania ofertą, podczas którego  

podjęta powinna być decyzja co do  sposobu załatwienia sprawy. W tym czasie można zwołać 

sesję nadzwyczajną i dokonać przesunięć.  Dodał, że radni uczestnicząc w tworzeniu  budżetu 

chcieliby również uczestniczyć w jego modernizacji.  Uznał, że  Burmistrz Miasta nie podjął 

jeszcze próby takiego rozwiązania a już twierdzi, że będzie ono źle funkcjonowało. Radny 

uznał, że  takie rozwiązanie będzie dobrze funkcjonowało.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zapytał jak te  kwestie były rozwiązane kiedy p. Jerzy 

Pawluczuk był Zastępca Burmistrza Miasta.   

Radny p. Jerzy Pawluczuk,  stwierdził że były wtedy różne rozwiązania.  Przypomniał,  

że Burmistrz posiadał upoważnienie ale  nigdy się nie zdarzyło, aby Burmistrz Miasta bez 

spotkania z klubami radnych sam przesuwał środki. Przesunięcia środków były uzgadniane  

z radnymi.  Dodał, że ówcześni radni mogą to potwierdzić.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zapytał czy uzgodnienia były również wtedy, gdy 

budżet miasta przeszedł jednym głosem.  

Radny p. Jerzy Pawluczuk stwierdził, że nie pamięta jak wtedy było.  



Radny p. Krzysztof  Laska stwierdził, że na  posiedzeniach klubów radnych  burmistrz 

nie uzgadniał przesunięć budżetowych. Podkreślił, że bywał na wszystkich spotkaniach 

klubów.  Stwierdził, że wszystko się wtedy odbywało” na zasadzie ADHD”.  Zaznaczył, że na 

klubach rozmawiano o zmianach  typu zwiększenie środków o 2 mln zł. na inwestycje „Za 

Stawem”.  Była to  poważna sprawa. Radny dodał, że radny p. J. Pawluczuk nie mówi o tym 

że „żeście wprowadzili mnie jako przewodniczącego w to bagno i opowiadali ludziom, że za 

mojej kadencji taką inwestycję podjęto.” Radny p. K. Laska zapytał czemu radny p. J. 

Pawluczuk kłamie mówiąc o tym, że spotkania klubów radnych dotyczyły przesunięć 5-10 

tys. zł. na inwestycje czy remont.  Radny wyraził również zdziwienie wypowiedzią radnego p. 

J. Pawluczuka na temat planów inwestycyjnych ZGK i brakiem wiedzy o planach 

inwestycyjnych Zakładu  na 2018 r.     

Radny p. Jerzy Pawluczuk wyraził zaskoczenie „ zajadłością radnego p.  K. Laski” , 

która zdaniem radnego wynika z rozgoryczenia, że nie jest już Wiceprzewodniczącym Rady 

Miasta. Radny uznał, że w jego wypowiedziach nie ma kłamstwa a kłamstwo można 

stwierdzić w wypowiedziach radnego p. K. Laski.  Radny  wskazał, że w czasie gdy był 

Zastępcą Burmistrza Miasta nie było tak dużej ilości problemów wynikających z pomyłek 

między założonymi środkami budżetowymi na inwestycje a kwotami wynikającymi  

z przetargów.   Uznał, że inni radni mogą poświadczyć czy były przypadki, że bez wiedzy 

radnych były wykreślane zadania z budżetu miasta bo zabrakło na nie środków. Wyraził  

zdziwienie tym, że radny dziś krytykuje inwestycje „za Stawem”. Stwierdził, że jego zdaniem 

to była bardzo dobra inwestycja i jest ona zasługa burmistrza i radnych z tamtej kadencji.  

Radny p. Jacek Wilczyński potwierdził, że  na sali konferencyjnej odbywały się kluby 

radnych, o  których  powiadamiano 21 radnych. Każdy z radnych mógł przyjść na spotkanie.  

Radni przedstawiali swoje oczekiwania co do realizacji zadań, były omawiane przesunięcia 

budżetowe. Radny dodał, że na posiedzenia Komisji przychodzili: burmistrz, zastępca, 

sekretarz, skarbnik  i inni, którzy odpowiadali na pytania radnych. Przypomniał, że to grupa 

radnych, z komitetu wyborczego, z którego został wybrany radny p. J. Wilczyński byli 

przeciwni budowie basenu.   Radny przypomniał, że radny p. K. Laska był wtedy 

Przewodniczącym Rady Miasta i to zasługą jego i ówczesnego Burmistrza jest basen.   Uznał, 

że radny p. K. Laska powinien się wstydzić  dzisiejszej wypowiedzi o „ADHD”.  

Radny p. Stanisław Dylewski stwierdził, że sytuacja powtarza się analogicznie do 

sytuacji z poprzedniej kadencji. Radny stwierdził, że stracił zaufanie do Burmistrza ze 

względu na przesunięcia środków przeznaczonych na dokumentację na budowę ul. 

Kościuszki. Przypomniał, że radni wprowadzili  450 tys. zł. na to zadanie. Przypomniał, że  

na pytania radnego o termin zlecenia dokumentacji zarówno Zastępca Burmistrza Miasta jak  

Dyrektor Wydz. RG odpowiada że nie wie. Radny uznał, że  jeśli wykonanie dokumentacji 

będzie zlecona w kwietniu lub w maju to jej wykonanie jest nierealne.  Radny  stwierdził, że  

Burmistrz p. Jerzy Bauer był wcześniej V-ce Starostą, który odpowiadał za sprawy ochrony 

środowiska a więc  zajmuje się tymi sprawami już od 7 lat a nie od 3 z więc mógł zrobić 

wiele.  Radny  uznał, że obecnie  Ministrami są koledzy Burmistrza a więc Burmistrz ma 

więcej możliwości działania. Radny wyraził zdziwienie, że „ Pan ma swoich ministrów, 

swoich kolegów  może Pan wszystko i Pan też nie może”. Radny stwierdził, że radni 

chcieliby współpracować z Burmistrzem. Radny przypomniał, że  gdy na początku kadencji 

przychodził do Burmistrza to on z radnym nie rozmawiał tylko ciągle coś pisał.  Zaapelował, 

aby Burmistrz rozmawiał z ludźmi.  

 Radny p. Krzysztof Laska  odnosząc się do wypowiedzi radnego p. J. Pawluczuka  

i p. J. Wilczyńskiego stwierdził, że na spotkaniach klubów nie zapadały decyzje  

o  zwiększaniu środków do poszczególnych  inwestycji.  



 Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Małgorzata Bartkiewicz wyraziła zdziwienie, że 

radny p. K. Laska neguje kadencję, w której pełnił funkcję Przewodniczącego Rady Miasta. 

Podkreśliła, że wtedy na  spotkaniach klubów radnych decydowano o przesunięciach środków 

na inwestycje.  

 Radny p. Zbigniew Krych odnosząc się do wypowiedzi na temat Ministrów kolegów,  

Burmistrza Miasta stwierdził, że lepiej dla miasta mogło być gdyby miało pełnomocnika 

rządu, w czasie gdy odradzała się III Rzeczpospolita. Przypomniał, że wtedy działała 

Nasycalnia i wtedy pełnomocnik  działający w randze ministra mógł podjąć odpowiednie 

działania.  Radny przypomniał że decyzja o realizacji inwestycji  „Za Stawem” zapadła, gdy 

przewodniczącym był p. J. Mincewicz.  Radny zaapelował o udzielnie Burmistrzowi Miasta 

omawianego upoważnienia. Dodał, że Burmistrz Miasta wychodzi naprzeciw  potrzebom 

zgłaszanym np. przez radnego p. J. Wilczyńskiego. Radny dodał że nie byłoby potrzeby 

częstego zwoływania sesji co komplikuje sprawy  zawodowe.  

 Radny p. Jerzy Pawluczuk przypomniał, że na początku lat  90-tych, kiedy miasto 

posiadało pełnomocnika nikt nie mówił o skażeniu powodowanym przez Nasycalnię.  

 Innych głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego radny   p. Mariusz Kwiatkowski przedstawił opinię Komisji.   Komisja  

w głosowaniu  3 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw i 0 głosach „wstrzymujących 

się”   nie zaopiniowała pozytywnie projektu uchwały w przedstawionym kształcie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej 

oraz Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk przedstawił opinię Komisji.   Komisja  

w głosowaniu  2 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw i 0 głosach „wstrzymujących 

się”   nie zaopiniowała pozytywnie projektu uchwały w przedstawionym kształcie 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu   

1 głosem „za”, przy 3 głosach „przeciw i 1 głosie „wstrzymującym się”   nie zaopiniowała 

pozytywnie projektu uchwały w przedstawionym kształcie.  

W związku  z powyższym  Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały budżetowej na 2018 r.   

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

7 głosami „za” przy 12 głosach „przeciw ” i 0 głosów „wstrzymujących się” 

nie podjęła  

Uchwały  

w sprawie  zmiany uchwały budżetowej na 2018 r. 

 

Punkt 8  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Miasta Ostrów Mazowiecka na 2018 r.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy poinformował o tym, że  

w związku z tym, że na dzień dzisiejszy została zwołana,  na wniosek Burmistrza Miasta,  

XLIV sesja Rady Miasta zaproponował przesunięcie  terminu planowanej na marzec, zwykłej 



sesji.  W planie pracy Rady Miasta na 2018 r. przewidziana była sesja na dzień 14 marca,  

w projekcie uchwały zaproponowano przesunięcie terminu na 28 marca 2018 r.  jednak  

w przerwie radni zgłosili propozycję zmiany terminu  sesji na 26 marca. br.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy poddał pod głosowanie wniosek 

o zmianę w projekcie uchwały polegająca na zmianie terminu planowanej sesji na 26 marca 

2018 r.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

 15 głosami „za” przy 3 głosach „przeciw ” i 0 głosach  „wstrzymujących  się” opowiedziała 

się za  dokonaniem zmiany terminu sesji zawartego  w projekcie uchwały na 26 marca 2018 r.  

  

 

W związku  z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy poddał 

pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Miasta Ostrów Mazowiecka na 2018 r. wraz z przyjętą poprawką.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

 15 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw ” i 1 głosie „wstrzymującym  się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XLIV/ 327/2018  

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miasta Ostrów Mazowiecka na 

2018 r. 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 7 

 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 Radna p. Anna Krajewska przypomniała, że złożyła wniosek  o przekazywanie 

radnym elektronicznej wersji dokumentów na sesje.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy stwierdził, że Burmistrz Miasta 

przeanalizuje sprawę i zapewne jeśli radny złoży oświadczenie w tej sprawie to otrzyma 

wersję elektroniczną dokumentów. Dodał, że wniosek radnej, jeśli ona nadal będzie uważała 

za zasadne, może zostać poddany pod głosowanie po zakończeniu odpowiedzi na interpelacje 

i zapytania. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyraził zdziwienie trybem  interwencji radnej  

p. Anny Krajewskiej na sesji w sprawie, w której wniosek został złożony dzień wcześniej.   

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniła że  dokumenty, o których była mowa 

na wczorajszym posiedzeniu Komisji podatnik otrzymał. Dodała, że  żądania , które podatnik  

sformułował na posiedzeniu Komisji były dziś zmieniane ale  urzędnicy  starali się, aby 

podatnik mógł otrzymać maksymalne informacje w sprawie.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że dęby przy ul. Widnichowskiej były 

podcinane, jednak zabiegi te muszą być wykonywane ostrożnie, aby nie zaszkodziły 

drzewom. Zapowiedział, że  sprawa zostanie przeanalizowana. Odnosząc się do złej oceny  

radnego p. S. Dylewskiego naprawiania ulic asfaltowych w mieście Burmistrz Miasta 

stwierdził, że zimą nie ma innej metody naprawiania. Podkreślił, że latem będzie 



wykonywane frezowanie dłuższych fragmentów nawierzchni, a kładzenie nowej nawierzchni 

będzie się odbywało przy pomocy rozściełacza. Dodał, że  zadanie to można będzie 

realizować jeśli na terenie miasta lub w bliskiej okolicy będą realizowane zadania przy 

których będzie pracował rozściełacz.  Za ryzykowne uznał wypowiadanie się na każdy temat 

z równym  profesjonalizmem i pewnością posiadania wiedzy w danym temacie.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek  wyjaśnił, że zgłoszenie dot. drzewa 

przy ul. Lipowej wpłynęło od mieszkańca.  W wyniku badania okazało się, że drzewo jest  

w sposób naturalny spróchniałe  ma pęknięcia wzdłużne i zagraża bezpieczeństwu. Dodał, że 

dokumentacja  w tej sprawie została udostępniona również Tygodnikowi Ostrołęckiemu.   

Zastępca  Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek poinformował o tym, że zostały 

przygotowane materiały do przetargu na badanie gruntu pod budowę nowej szkoły. Przetarg 

został ogłoszony.  Odnosząc się do  kwestii budowy parkingu przy ul. Partyzantów / na 

wysokości Restauracji Ratuszowa/,  wyjaśnił, że zgodnie z ustaleniami będzie on realizowany 

zgodnie z pierwotną koncepcją. Poinformował o tym, że zostało skierowane  do mieszkańców 

pismo informujące o powyższych ustaleniach. Następnie poinformował o tym, że Straż 

Miejska wielokrotnie kontroluje stan porządku na skwerze przy ul. 3 Maja,   naprzeciwko 

Starostwa. Dodał, że to miejsce jest w sąsiedztwie baru w związku z tym śmieci pojawiają się 

tam notorycznie, szczególnie z tyłu od ul. Partyzantów. Podkreślił, że w całej Polsce problem 

stanowią małe buteleczki po alkoholu, przypomniał, że Prezesowi Spółdzielni Mieszkaniowej 

„Nasz Dom „ p. J. Pawluczukowi zgłaszał problem dużej ilości tych butelek  

w okolicy sklepów osiedlowych. Dodał, że na dachu sklepów, w sąsiedztwie Restauracji 

TANDEM, znajduje się bardzo duża ilość pustych, małych butelek po alkoholu.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek  poinformował o tym, że  

w bieżącym roku zakończyło się już przyjmowanie wniosków o dofinansowanie do wymiany 

pieców. Wniosków jest 71.  Dodał, że być może w br. będzie ponowiony nabór a więc kolejne 

wnioski są przyjmowane.  Zainteresowanie  wymianą pieców rośnie.  

 Radna p. Alina Rytelewska poinformowała o tym, że  nie ma zgody mieszkańców na 

wycięcie omawianego drzewa przy ul. Lipowej. Dodała, że ono nie zagraża 

niebezpieczeństwu.  Radna uznała, że wszystkie drzewa na ul. Lipowej są stare i nie mają 

gładkiej kory co nie oznacza, że są spróchniałe. Zaapelowała o pozostawienie drzewa. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk  stwierdził, że nikt mu nie zgłaszał  problemu butelek 

rzucanych na dach, ale przyjął go do wiadomości.  Zapytał o bliższe informacje na temat 

planowanych badań gruntu  pod budowę szkoły. Zapytał czy ma rozumieć, że jest ustalona 

lokalizacja szkoły.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek wyjaśnił, że zgodnie  

z wcześniejszymi ustaleniami w pierwszej kolejności przystąpiono do badania gruntu. 

Decyzja o lokalizacji nastąpi później. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk stwierdził, że kolejność powinna być taka, że najpierw 

powinno  wybrać się kilka lokalizacji i z nich wybiera się  lokalizację optymalną i dopiero 

przystępuje się do badań.  Jeśli te badania nie okażą się pozytywne to wtedy należy badać 

grunt pod kolejną lokalizacją.  Zapytał czy  obecnie będą wykonywane badania  gruntu pod 

kilka lokalizacji.   

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer przypomniał, że uzgodnienia  z całą Radą były inne. 

Przetarg został ogłoszony na wykonanie badań pod 2 lokalizacje tj. na Trębickiego i na ul. 

Partyzantów.  



Radny p. Jerzy Pawluczuk przypomniał, że również na sesji była mowa o 3 

lokalizacjach. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer przypomniał, że ustalenia dotyczyły ww. dwóch 

lokalizacji.  

Radny p. Stanisław Dylewski stwierdził, że Burmistrz Miasta niepotrzebnie atakuje 

radnych tylko za to, że coś powiedzą.  Dodał, że widział różne sposoby naprawiania dróg. 

Poddał pod rozwagę to dlaczego w mieście wykonuje się drogi tylko z kostki a nie z asfaltu. 

Mieszkańcy się skarżą  na jakość dróg w mieście.  Zaapelował o właściwe wykonanie napraw  

ulic.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Małgorzata  Bartkiewicz stwierdziła, że pod 

budowę nowej szkoły  należałoby wykonać wykop koparką na 1,5 m głębokości i wtedy, bez 

badań geologicznych, okaże się jaki jest grunt.   

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy poddał pod rozwagę głosowanie 

wniosku radnej p. A. Krajewskiej o dostarczanie radnym materiałów na sesję w wersji 

elektronicznej.   

Radna p. Anna Krajewska przypomniała, że wnosiła również o to, aby podać do 

publicznej wiadomości informację, którzy radni korzystają z wersji elektronicznej a którzy 

nadal  z dokumentów papierowych i wykorzystują Straż Miejską do  dostarczania materiałów. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy zaproponował, aby sprawę 

odłożyć do następnej sesji.   

Radna p. Anna Krajewska przychyliła się do ww. propozycji i zaproponowała 

dyskusję na ten temat na najbliższych posiedzeniach Komisji.  Zaapelowała o przychylenie 

się do jej wniosku o dostarczanie materiałów w wersji elektronicznej.  

 

Punkt 8  

Zakończenie obrad. 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Mieczysław Równy wypowiedział formułę  

„ Szanowni Radni, Drodzy Goście. Stwierdzam, że porządek obrad 44 - ej sesji Rady Miasta 

został wyczerpany”. 

Serdecznie podziękował  za aktywny udział w obradach sesji, na tym zamknął obrady 

44 -ej sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka.  

 

 

Przewodniczący Rady Miasta 

/-/ Mieczysław Stanisław Równy 

 

 

 

 

Sporządziła:  

Izabela Rejniak - Kierownik Biura Rady  



 


